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Nummer 
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Onderwerp 
 Afschot Zwanen. 

 

 

 

 

Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Het verjagen van knobbelzwanen uit landbouwgebieden door ze af te schieten wordt 

in de provincie Groningen niet langer toegestaan. De provincie heeft in december 

2012 de ontheffing1 ingetrokken. Voorheen kon een ontheffing verkregen worden om 

te voorkomen dat zwanen schade veroorzaken aan gewassen, maar de afgelopen 

jaren is gebleken dat de knobbelzwaan nauwelijks schade aanricht. De provincie 

Groningen vindt dat de diervriendelijke methoden van verjagen, zoals het gebruik van 

knalpistolen, voldoende effect hebben. De provincie wil meer preventieve maatregelen 

inzetten om schade door dieren te voorkomen, zodat afschot echt alleen gebeurt als 

er geen andere oplossing is. Op deze manier wil de provincie het welzijn van dieren in 

Groningen vergroten. 

 

Naar aanleiding van de bovenstaande toelichting wil de Partij voor de Dieren de 

volgende vragen aan u voorleggen. 

 

1. Bent u bekend met het feit dat de provincie Groningen de in de toelichting genoemde 

ontheffing heeft ingetrokken?  

 

Antwoord 

Ja 

 

2. Wat is de omvang van de in Zuid-Holland door knobbelzwanen respectievelijk 

getaxeerde en uitgekeerde schade per gewas in de jaren 2010, 2011 en 2012? 

 

Antwoord 

Zie onderstaande tabellen 

 

 

 

 

                                                           
1 

http://www.provinciegroningen.nl/actueel/bekendmakingen/detail/_bekendmaking/toon/beri

cht/intrekking-ontheffing-flora-en-faunawet-1/ 
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2010 Gewas 

Getaxeerd (€
�
 Uitgekeerd (€

�
 

Grasland, blijvend 3.241 2.764 

Grasland, nieuw ingezaaid 403 153 

Groenten 4.445 4.077 

Overig akkerbouw gewas 2.620 2.489 

   

 

2011 Gewas 

Getaxeerd (€
�
 Uitgekeerd (€

�
 

Grasland, blijvend 8.290 6.767 

Grasland, nieuw ingezaaid 374 0 

Groenten 2.000 2.000 

   

 

2012 Gewas 

Getaxeerd (€
�
 Uitgekeerd (€

�
 

Grasland, blijvend 2.059 1.297 

Maïs snijmaïs 207 207 

Wintergraan 3.370 3.202 

   

 

3. Hoeveel zwanen zijn er respectievelijk in 2010, 2011 en 2012 afgeschoten? 

 

Antwoord 

Jaar 2010 2011 2012 

Totaal afschot 1856 1339 1679 

 

4. Kan uit de antwoorden van de vragen 2 en 3 de conclusie getrokken worden dat in de 

provincie Zuid-Holland de zwanen geen grote schade veroorzaken? Zo nee, waarom 

niet? 

 

Antwoord 

Het is niet wenselijk dat in Zuid-Holland een populatieproblematiek gaat ontstaan als 

bij de ganzen. Door het huidige afschot blijft de populatie zwanen beheersbaar, 

waardoor ook de schade beheersbaar blijft. Vanuit het standpunt van Dierenwelzijn 

lijkt ons het beheersen van de huidige populatie zwanen met een jaarlijks kleine 

ingreep diervriendelijker dan de mogelijke forse populatie-ingrepen als de 

populatiegroei niet meer beheersbaar is. 

 

5. Kunt u zo specifiek mogelijk aangeven wat de overlast en de schade in de provincie 

Zuid-Holland van geleewiekte zwanen is, ofwel knobbelzwanen die niet kunnen 

vliegen? 

 

Antwoord 

Over geleewiekte zwanen zijn geen gegevens bekend, waardoor geen inschatting 

gemaakt kan worden over de overlast dan wel aangerichte schade. 
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6. Bent u het met onze fractie eens dat diervriendelijke methoden van verjagen, zoals het 

gebruik van onder andere knalpistolen,  het plaatsen van een object midden op het 

perceel of actieve verjaging door menselijke aanwezigheid, eventueel in combinatie 

met een hond, voldoende effect hebben om zwanen te verjagen, zodat afschot in zijn 

geheel niet nodig is? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, het doden van knobbelzwanen mag uitsluitend plaatsvinden indien er minimaal 

twee preventieve middelen zijn ingezet, bijvoorbeeld knalapparaat, vlaggen, 

vogelverschrikkers, vogelafweerpistool, nabootsing roofvogel, ballonnen, spandraden 

(zie besluit van 21 november 2006; kenmerk DGWM/2006/15991). Inzet van 

bovengenoemde middelen heeft geen voldoende verjagend effect op de 

knobbelzwanen om schade aan gewassen te voorkomen. Om de schade aan 

gewassen te beheersen wordt alsnog overgegaan tot het doden van knobbelzwanen. 

 

7. Bent u bereid de verleende ontheffing(en) te heroverwegen en in te trekken? Zo ja, op 

welke termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, zie beantwoording vraag 6 

 

 

Den Haag, 26 maart 2013            

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                     voorzitter, 

 

mw. drs. J.A.M. Hilgersom           J. Franssen 

 

 


